
Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun

ZÁPIS č. 1/2025
z jednání Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun

konaného dne 20. 1. 2025 od 13:00 hodin, kancelář DM0 Berounsko

ÚČAST

Členové komise: Radek Dolejš (předseda), Kateřina Hájková, Lenka Chudobová,
Ing. Vojtěch Matějček

Omluveni: Mgr. Antonín Marx, Mgr. Vlastimil Keři, dr. Viktor Korček (místopředseda)

Tajemník: Mgr. Ondřej Lípa - odbor školství a volnočasových aktivit MěU Beroun

Hosté: Mgr. Dušan Tomčo - místostarosta města Beroun, Ing. Hana Hájková - odbor
školství a volnočasových aktivit, Mgr. Květuše Slavíková - vedoucí odboru školství a
volnočasových aktivit MěÚ Beroun, Ing. Lucie Holková - Muzeum Českého krasu

PROGRAM JEDNÁNÍ

1. Zahájení jednání, určení zapisovatele a ověřovatele zápisu
2. Schválení programu jednání
3. Zhodnocení činnosti komise v roce 2024
4. Plnění koncepce rozvoje ČR 2023 - 2024
5. Plán plnění koncepce rozvoje ČR 2025 - 2026
6. Plán práce komise na rok 2025
7. Informace o rozhledně Městská hora
8. Rozhledna Děd
9. Různé

10. Závěr
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JEDNÁNÍ

K bodu 1 a 2 - Zahájení a schválení programu jednání

Jednání zahájil a vedl předseda Radek Dolejš. Zapisovatelem stanovil Mgr. Ondřeje Lípu, o
ověření požádal Lenku Chudobovou.

Konstatoval, že jsou přítomni 4 členové komise, která tak je usnášeníschopná. Vznesl dotaz,
zda má někdo návrh na úpravu programu, který všichni obdrželi e-mailem. Nikdo návrh
nepodal.

Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun schvaluje program jednání
v předloženém znění.

Hlasování: pro 4 / proti O / zdržel se O
PŘIJATO

K bodu 3 a 4 - Zhodnocení činnosti KCR v roce 2024

Předseda Radek Dolejš konstatoval, že komise v roce 2024 fungovala ve složení 7 členů.
Celkem se uskutečnily 4 jednání. Ocenil, že komise byla pokaždé usnášeníschopná. Sdělil,
že by rád pokračoval v jednáních i na netradičních místech, s čímž přítomní souhlasili.

Předseda Radek Dolejě informoval o tom, že Bc. Eliška Hochsteigerová již není pracovníkem
MěU Beroun a na její místo tajemníka KCR byl jmenován RM Beroun Mgr. Ondřej Lípa. Dále
Mgr. D. Tomčo informoval o genezi usnesení RM ohledně projektové krajinářsko-
architektonické soutěže o návrh na řešení „Městská hora, Beroun", kdy může veřejnost (i děti
ze škol) navrhovat realizovatelné návrhy na zatraktivnění lesoparku. Dále informoval o
budoucnosti Medvědária, kdy připravovaná novela zákona již nebude umožňovat chov
divokých zvířat v takovém měřítku, jako je dosud. Týkat se to bude Berouna nebo Točníku.

Usnesení: Komise pro cestovní ruch rady města Beroun bere na vědomí usnesení RM
v předloženém znění.

Hlasování: pro 4 / proti O / zdržel se O

K bodu 5 - Plnění koncepce rozvoje ČR 2023-2024

Předseda Radek Dolejš představil Ing. Hanu Hájkovou jako novou ředitelku DÁ Berounsko.
Mgr. D. Tomčo informoval o časovém plánu 2025-2030 pro destinační agenturu Berounsko
připomněl některé splněné cíle loňského roku - Návštěvnická karta, která by od 2025 měla
být v digitální podobě navíc ve spolupráci s destinační agenturou Brdy a Podbrdsko. l nadále
bude DAB vydávat noviny chystá se tzv. Vodácký pas, který navazuje na rozvíjející se
spolupráci s kempy na Berounce. hl. Hájková informovala o záměru projektu Autobusem
Českým krasem (autobusové taxi reagující na sdruženou digipoptávku návštěvníků).
Dále předseda KCR připomněl otázku kempů a zatraktivnění břehů Berounky, na což
navázal pan místostarosta Mgr. D. Tomčo informacemi o berounském kempu (záměr
vystavět restauraci na místě současného stánku), která by uspokojila potřeby nejen hostů
kempu a turistů, ale i místních obyvatel. Kemp celkem funguje, je zde půjčovna
paddelboardů, šlapadel i lodiček, ale zpoplatněný vstup pro „koupaliště" nemá náležitou
hodnotu přístupu do řeky.
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Ing. Lucie Holková (MOK) informovala o pokrocích ve zpřístupnění obou bran, kde se
v současné chvíli jedná s bezpečnostním technikem ohledně max. možného počtu
návštěvníků naráz (odhad 10 osob).
Mgr. K. Slavíková aktualizovala informaci, že bezpečák odhaduje do Pražské brány 15 osob
a do Plzeňské až 40 osob naráz. Jsou to ale neoficiální informace, které by měli pro obsah
plánovaných setkání Pracovní skupiny k bránám být dostačující.

Usnesení: Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun bere na vědomí plnění v
2024 Koncepce rozvoje cestovního ruchu města Beroun 2020-2030.

Hlasování: pro 4 / proti O / zdržel se 0.

roce

K bodu 6 a 7 - Plán práce komise ČR na rok 2025 a plnění koncepce rozvoje pro roky
2025 -2026

Předseda stručně objasnil všechny předložené body, kdy připomněl téma berounské
náplavky, dále společně s Mgr. D. Tomčem shrnuti dosavadní poznatky o průběhu výstavby
cyklostezeksměr Karlštejn i směr Křivoklát. Směr Karlštejn (Černošice) se předpokládá po
pravé straně Berounky strm, že dosavadní technická komunikace pro revitalizaci tratě
dostane ve finále asfaltový povrch a měla by být oficiálně cyklostezkou zatím až do
Karlštejna. Cyklostezka směr Křivoklát připravuje zajišťovací studií (jsou na to uvolněné
prostředky z Kraje).
Dalším tématem je rozšíření stanic Nextbike, kdy Beroun bude navyšovat o_30% a nově se
zapojí i obec Nižbor. V Berouně vznikne nová stanice u (a za podpory) VaK Beroun, zájem je
i ze čtvrtí jako je Jarov a Zavadilka.
Další informace o možnostech sčítačů i bezobslužného turniketu na rozhlednu Městská hora.
Zmínila se i otázka streetartu - zeď u lávky pro pěší na Ostrově (předběžný souhlas majitele
s opravou a opětovným oživením plochy zdi malbami žáků berounských škol) a vnitřní ploše
lávky, kde by se na návrzích opět podílely školy.
Lenka Chudobová (MÍČ) informovala o úspěšnosti tištěních brožur Beroun Město královské a
Pěší výlety a krom české, německé a anglické mutace jsou požadavky na materiály ve
francouzštině a polštině - neekonomické pro tisk, ale postačí jazykové mutace coby aplikace
v kanceláři MÍČ. „ . ».,.,..
Zmínily se komentované prohlídky města díky MOK, kde je snaha v pokračování^ otázka je
k jaké'příležitosti - při Hrnčířských trzích není prostor pro zájemce ze strany široké veřejnosti
-'centrum je přeplněné a je i problém s parkováním. Návrh, aby se prohlídky dělaly i u akcí
typu Berounské hradby.
V letošním roce budou i oslavy 760 let první písemné zmínky o městě Beroun a s tím i více
nejen kulturních akcí (OŠVA poskytne seznam MOK).

Usnesení: Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun bere na vědomí a schvaluje ptán
práce KCR pro rok 2025 a plán plnění koncepce 2025 -2026.

Hlasování: pro 4 / proti O / zdržel se 0.

K bodu 8 - Informace o rozhledně nflěstská hora a Děd

Mgr. D. Tomčo informoval o úspěšném jednání s majiteli pozemků (firma Ases group) které
napomohou bezproblémové obnově a výstavbě naučných stezek vTalichově údolí a
nejbližším okolí. Dále představil návrhy na vzhled rozhledny Děd a s tím i související
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možnosti „výhledů" po rekonstrukci rozhledny. Vizuál bude zveřejněn v únorovém RL, na
webu města i přímo v rozhledně a občané i návštěvníci mohou rozhodnout o budoucím
vzhledu.

Dále proběhla informace o instalaci panoramatických map na rozhledně Městská hora i
nových tabulích u rozhledny.
Usnesení: Komise pro cestovní ruch Rady města Beroun bere na vědomí informace o
naučných stezkách a rozhlednách.

Hlasování: pro 4 / proti O / zdržel se 0.

K bodu 9 - Diskuze a různé

H. Hájková nastínila mechanismus získání digitální Návštěvnické karty (při zakoupení
vstupenky do Muzea, při platbě na recepci ubytovacích zařízení) čili QR kódu, který pak
bude nahrazovat výhody papírové Návštěvnické karty z roku 2024.
Ing. V. Matějček informoval o dvou velkých golfových turnajích: Ladies European Tour a Golf
Challenge Czech a diskutovalo se o možnosti vzájemné propagace, z čehož vyplynul další
požadavek, a to chybějící ubytovací zařízení nejen přímo ve městě, ale i v nejbližším okolí -
současná kapacita je nedostačující (příkladem jsou např. Hrnčířské trhy). Mgr. D. Tomčo
informoval, že si je město tohoto problému vědomo a zvyšuje poptávku po ubytovacích
kapacitách - příkladem je jednání s majitelem bývalého hotelu Na Ostrově (prozatím bez
úspěšného výsledku).

K bodu 10-Závěr

Předseda Radek Dolejš poděkoval všem přítomným za účast při jednání a sdělil, že další
termín jednání komise bude v úterý 11. března 2025 od 13 hod. v kanceláři destinační
agentury Berounsko (u Hanky).

Zapsal Mgr. Ondřej Lípa:

Ověřila Lenka Chudobová:

Předseda komise Radek Dolejš:
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